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Společenská kronika

Jubilea

leden
Anna Maršálková   90 let
Anna Kachyňová   75 let
Antonín Krejčí    80 let

únor
Anna Lucová    75 let
Marie Michalicová   93 let
Ilona Helešicová   85 let
Františka Jungová   75 let

březen
Františka Mikulicová   75 let

Narozené děti:

Klaudie Tomšejová
Viktor Salajka

Rodičům dětí blahopřejeme!
Jestliže máte zájem o slavnostní uvítání Vašeho dě-
ťátka do obce, dohodněte se na OÚ Moravský Žižkov 
buď osobně nebo telefonicky na čísle: 519346930 nebo 
724369558 p. Haluzová.

Úmrtí:

František Jung
Leopoldina Konečná
Květoslava Konečná

Slovo Starosty
Jaro tentokrát přišlo brzy a tak už se 

na nás skoro od poloviny února usmí-
vá sluníčko. Zima se snad už nevrátí, 
zametání silnic tedy letos proběhne již 
v nejbližší době (ve čtvrtek 3. 4. 2014). 

Místním rozhlasem byli občané 
několikrát vyzváni k  tomu, aby po-
skytnuli popelnice na komunální 
i biologický odpad k  jejich označení 
čárovým kódem. Tato aktivita vzešla 
z podnětu fi rmy Hantály a.s. a pro Vás 
jako občany neznamená žádnou změ-
nu nebo závazek. Jedná se jen o zjiš-
tění dat pro statistické účely a jejich 
další vyhodnocení pro optimalizaci 
svozu odpadů.

Brzkého jara jsme využili k  do-
končení výsadby aleje Pod Vinohrady, 
i když tu se k nám počasí zachovalo 
trochu zlomyslně. Ještě v  pátek bylo 
skoro dvacet stupňů, na pondělí se za-
táhlo a foukal studený vítr. Ale malí 
sadaři z  prvního stupně naší školy 
se měli možnost hřát teplým čajem, 
takže nakonec vše dobře dopadlo. 
Podrobně se o výsadbě aleje dočtete 
v článku níže.

Hodně se v obci mluví o výstavbě 
podporovaných bytů. Momentálně 
se čeká, jak dopadne podaná žádost 
o dotaci na Ministerstvo pro místní 
rozvoj. Pokud se podaří dotaci získat, 
začne se s výstavbou na podzim toho-
to roku.

Opět se na obec obrátili zájemci 

o vybudování bioplynové stanice na 
katastru naší obce v místech, kde měla 
stát fotovoltaická elektrárna. Proběhla 
pracovní schůzka zastupitelů obce se 
zástupci fi rmy Organic Technology 
s.r.o., záležitost se probírala i na veřej-
ném zasedání zastupitelstva obce. In-
vestor nakonec nepřesvědčil potřebný 
nadpoloviční počet zastupitelů o tom, 
že jeho záměry jsou  v souladu s kon-
cepcí rozvoje a prosperity naší obce. 

Brzy se spustí výběrová řízení na 
dodavatele dalších investičních akcí, 
kterých je na letošek naplánováno 
opravdu dost. Takže s chutí do práce.

 Veselé Velikonoce a pěkný zbytek 
jara všem přeje

Josef Osička
starosta

OÚ INFORMUJE

Statistika 2013
V průběhu roku 2013 se přistěhovalo do naší obce 35 

osob, odstěhovalo se 16 občanů, narodilo se 12 dětí a ze-
mřelo 12 spoluobčanů. V rámci obce se přestěhovalo 25 
občanů. Sňatek uzavřelo 12 našich spoluobčanů.

Průměrný věk v naší obci je 40 let. 
H. Haluzová

Beseda s důchodci
Obecní úřad uspořádá jako každoročně besedu s dů-

chodci v  neděli 13. dubna 2014 ve 14:00 hodin v  sále 
kulturního domu. Pro všechny bude připraven kulturní 
program, malé občerstvení a drobné dárečky.

Zváni jsou všichni naši občané od 70 - ti let.
H. Haluzová

Svátek matek
Druhou květnovou neděli mají všechny maminky 

svátek, tímto jim posíláme kytičku přání všeho nejlepší-
ho, pevné zdraví a osobní pohodu.
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Vrcholí přípravy nové publikace o obci
Ještě jednou se obracím na všechny spoluobčany s 

prosbou o spoluúčast na připravované publikaci při-
pomínající historii i přítomnost naší obce. Ve srovnání 
s již vydanou monografi í z roku 1992 v ní bude mít větší 
prostor obrazová stránka knihy, která by měla zachytit  
nejen to, co se z historie  do minulé knihy nevešlo, ale i 
proměny, kterými naše obec  za posledních 25 let prošla. 

Obracíme se proto na všechny, kteří doma mají pí-
semné, obrazové i hmotné materiály týkající se dávné i 
nedávné historie naší obce a byli by je ochotni pro po-
třeby vzniku nové publikace zapůjčit, aby se obrátili na 
obecní úřad nebo na Mgr. Jaroslava Čecha, kronikáře 
obce.

Vítány jsou zejména historické i současné fotografi e 
či videozáznamy zachycující život v naší obci, písemné 
dokumenty týkající se obecní, spolkové a případně i ro-
dinné historie, prozatím neznámé archeologické nálezy 
z katastru naší obce apod.

U veškerých zapůjčených materiálů garantujeme je-
jich bezpodmínečné navrácení či případnou anonymitu 
zapůjčovatele. 

Pro lepší představu předkládám předběžný rozvrh 
publikace:
1 222 LET OBCE MORAVSKÝ ŽIŽKOV
 Vedení obce a Obecní úřad Moravský Žižkov, Přehled 

činnosti obce v letech 1990-2014, Obecní pečeť, znak a 
prapor, Vývoj počtu obyvatel, Volební výsledky v Žiž-
kově v letech 1990-2010, Kr onika obce, Názvy žižkov-
ských ulic, Přehled starostů obce, Žižkovský katastr, 
Dobrovolný svazek obcí Region Podluží, Partnerská 
obec Žaškov, Společenský život v obci, Vzácní hosté

2 ŠKOLSTVÍ A KULTURA
 Dějiny školství, Mateřská škola, Základní škola, Míst-

ní knihovna, Dětský folklorní soubor Žižkovjánek, 
Mužský sbor, Pěvecký sbor Hlahol, Chrámový sbor, 
Ochotníci

3 ZEMĚDĚLSTVÍ, ŘEMESLA A PODNIKATELÉ
 Zemědělství v obci, Vinařství, Pohostinství, Řemesla 

a živnosti, Podnikatelé a služby v obci po roce 1990, 
Těžba ropy a zemního plynu v okolí obce

4 SPOLKY
 Z historie spolků, Hasiči, TJ Sokol, Žižkovští vinaři, 

Myslivci, Tradice rybářství v obci, Tradice včelařství 
5 NÁRODOPISNÉ ZAJÍMAVOSTI
 Kroj, Zvyky, Církevní svátky
6 Z HISTORIE MORAVSKÉHO ŽIŽKOVA
 Přehled událostí, Archeologické nálezy, Zaniklé obce 

v katastru Moravského Žižkova,
 Jan Maxmilián Žižka, První písemné zmínky, Zakou-

pení polí a luk, Osudy Žižkova během 19. Století, Žiž-
kov za první republiky, Žižkov po roce 1945

7 NEMOVITÉ PAMÁTKY A DALŠÍ STAVBY
 Církevní památky (Kaple, Kostel, Kříže a sochy), Ve-

řejné stavby (Pošta, Hasičská zbrojnice, Nemocni-
ce, Hřbitov, Pomník TGM, Dvory (Prechov, Filiální 
dvůr)

8 ZAJÍMAVOSTI
 Zeměpisné údaje, Žižkovský rybník, Počasí, Příroda
9 OSOBNOSTI MORAVSKÉHO ŽIŽKOVA
10 ZMIZELÝ ŽIŽKOV V OBRAZECH

Mgr. Jaroslav Čech

Kontakty: Obecní úřad Moravský Žižkov, Bílovská 145, 
tel. 519 346 930, obec@moravskyzizkov.cz
Mgr. Jaroslav Čech, Břeclavská 255, tel. 725  107  305, 
jarek.cech@gmail.com

1948 - hasičská zbrojnice1948 - hasičská zbrojnice 1948 - náves s obecní váhou1948 - náves s obecní váhou

1948 - Prušánská ulice1948 - Prušánská ulice
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Country bál
Tak se rok sešel s rokem a letos jsme tu měli už 22. 

ročník country bálu. Nejen o něm jsem si vyprávěla s 
jeho obětavou organizátorkou Dankou Veverkovou. 
- V čem se letošní ročník lišil od těch předchozích? 
 Každý rok se snažím něco vylepšit a nebylo tomu ji-

nak ani letos. Rozhodla jsem se namalovat nové ku-
lisy. Nu nápad to byl, ale zrealizovat ho už bylo horší. 
Tři kusy o výšce 3,5 m  a  šířce 2 m  nebylo možné 
v  zimním období uskutečnit 
bez problémů, ale dílo se po-
dařilo. Sešitím šesti prostěra-
del a pomocí barev vzniklo 
město s  kostelem, bankou a 
hotelem. Do budoucna mám 
v plánu domalovat ještě další 
budovy. Country bál - už ná-
zev říká že – bál - nejen něja-
ká tancovačka, proto se vždy 
snažím prostředí a celkovou 
výzdobu situovat do nobles-
nějšího obrazu. Proměnit sál 
v  salon a tím myslím i vý-
zdobu. Letos jsme nepoužili 
krepák, ale látkové závěsy. 
V  každém salonu je krásny 
lustr a v našem sále není, tak 
mě napadlo udělat kreativní 
lustr z  pet lahví. Kdo byl na 

Od 1. ledna 2014 vstupují v účin-
nost dvě normy, týkající se i smluv o 
dodávkách vody a odvádění odpad-
ních vod. Kromě mediálně hodně 
propíraného nového občanského zá-
koníku je to také novela zákona o vo-
dovodech a kanalizacích (275/2013 
Sb.). Změny se však bezprostředně 
týkají pouze nově uzavíraných smluv. 
Dosud uzavřené smlouvy musejí být 
uvedeny do souladu s novelou do 1. 
1. 2024, bude proto k jejich změnám 
docházet průběžně. 

Pro odběratele především při-
byla povinnost do smlouvy uvést 
vlastníka přípojky a počet trvale při-
pojených osob. Smlouva dále musí 
obsahovat předmět smlouvy, smluv-
ní strany, vlastníka a provozovatele 
vodovodu (kanalizace), stanovení 
podmínek dodávky pitné vody a od-

vádění a čištění vod 
odpadních, ukazate-

le jakosti, způsob stanovení ceny a 
jejího vyhlášení, způsob fakturace 
a způsob plateb a možnost změn a 
dobu platnosti této smlouvy.

Nově zákon výslovně stanoví, že 
potrubí vodovodu pro veřejnou po-
třebu nesmí být propojeno s vodo-
vodním potrubím z jiného zdroje 
vody, např. domovní studny. Toto 
zpřísnění je zaměřeno především 
na odběratele, kteří vnitřní vodovod 
dodávající kvalitní pitnou vodu z vo-
dovodu pro veřejnou potřebu pro-
pojili s vlastním zdrojem, jenž svou 
kvalitou ohrožuje nejen konkrétního 
odběratele, ale může ohrozit kva-
litu dodávané pitné vody v celém 
vodovodu. Fyzické osobě může za 
tento přestupek příslušný orgán stát-
ní správy uložit pokutu až do výše 
100 000 Kč.

Zároveň se také upřesňuje pojem 
vnitřní kanalizace. Vnitřní kanali-
zace je potrubí určené k odvádění 
odpadních vod, popřípadě i srážko-
vých vod ze stavby k jejímu vnějšímu 
líci. V případech, kdy jsou odváděny 
odpadní vody, popřípadě i srážkové 
vody ze stavby i pozemku vně stavby, 
je koncem vnitřní kanalizace místo 
posledního spojení vnějších potru-
bí. Tato místa jsou také začátkem 
kanalizační přípojky. Dochází tím 
k odstranění pochybností o tom, ve 
kterých místech končí vnitřní kana-
lizace domu nebo pozemku a kde za-
číná kanalizační přípojka.

A na závěr kalkulace vodného 
a stočného na kalendářní rok 2014 - 
cena za vodné činí 41,02 Kč, za stoč-
né pak 29,73 Kč včetně 15 % DPH. 

Mgr. Jaroslav Čech 
vedoucí příspěvkové organizace

Správa majetku informuje

bále, obdivoval zajímavou napodobeninu lustru. Tím 
bych řekla, že bál se lišil hlavně výzdobou a pak ještě 
programem. Celý večer měl být v komickém nádechu 
a to se podařilo. Nacvičily jsme předtančení Můj milý 
má rád buchty. Každou zkoušku jsem pekla buchty, 
taneček měl komický příběh - buchty jako rekvizitu 
jsme rozdávaly i na bále. 

- Co všechno obnášely přípravy?   
Jak jsem již říkala - změna výzdo-
by nám vzala dost hodin, nakolik 
jsme respektovali vymalovaný sál 
a nechtěli jsme po zdech nic vě-
šet - všechno bylo komponováno 
na podium a kolem něj.  Přípra-
vy u mě začínají, když country 
bál končí, už spřádám nápady a 
moje nejbližší rodina mně pomá-
há je realizovat. Hned začínáme 
nacvičovat i jinou choreografi i.  
Kdo takovou záležitost nedělal, 
neumí to ocenit. Je to spoustu 
hodin nacvičování, pak vymy-
slet návrhy kostýmů a všechno 
dát do souladu, aby byly dívenky 
hezké. Celý program a choreo-
grafi e tanečků dělám sama, ono 
to na počátku nevynikne, ale ve 
fi nále je ta práce vidět.
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- Odkud odevšad se sjeli hosté? 
 Tak to mně udělalo největší radost, hostů jsme měli 

hodně cizích i z Prahy, Veselí, ze Slovenska, Vysočiny. 
Charvatské Nové Vsi, Velkých Pavlovic, Uherského 
Hradiště, Moravské Nové Vsi a naši věrní žižkovští, 
těch bylo taky hodně, celkově s návštěvností jsme byli 
spokojeni, i když nám hodně narušily prázdniny a 
hodně lidí jelo na hory.

- Jak se jmenovala taneční skupina z Brna a jaký byl 
ohlas na její vystoupení? 

 Taneční skupina Bellatrix. Vystoupila s tanečkem, jak 
to v Moulin Rouge umí ženský rozproudit. Já tento ta-
nec uvítala, nakolik náš kankán byl opět v komickém 
provedení a méně akční, jak jste byli zvyklí , ale záměr 
byl pobavit, což se nám i skupině Bellatrix povedlo.

- Kdo byl zvolen královnou a králem bálu? 
 Novinkou taky byla volba krále, královnu volíme již 

22 let a stala se jí pani Zdeňka Kobsová z V. Pavlo-
vic a králem pán Jaromír Tuček z Břeclavi, odtančili 
si královské sólo. Královna byla korunována pravou  
korunkou a král šerpou. Mám v plánu pozvat všech-
ny královny, mělo by jich být 22, ale všechny se mně 
nepodaří oslovit. Bylo jich hodně z okolí i daleka, ale 
i z naší vsi několik. Královnu vybírám já sama a spolu 
s názory kapely, beru do úvahy stylové oblečení - roz-
hodně sukni a taneční nasazení, roky nerozhodují. A 
chci ještě dodat - soutěž Pivo vyhrál náš kamarád Mi-
chal Maděřič, takže putovní pohár bude v úschově u 
něj do příštího bálu.

- Již tradičně bývá na bále bohatá tombola, jaká byla 
hlavní cena?

 Nu, když bych měla pravdu říci, je mně líto, že country 
bál lidi nepodpoří, jak by se patřilo. Jediný ples, který je 
spíš benefi ční, tedy se záměrem pomoci dobré věci, vý-
těžek je věnován od počátku školce a ještě sponzoruji 
2 mé taneční skupiny – kankánovou a skupinu Báječné 
ženské. Tímto bych chtěla moc poděkovat za tombolu 
všem místním a cizím z okolí a za přízeň. Nejvíce mě 
zaskočila nabídka z Břeclavi - dostala jsem 13 pouka-
zů do salonu krásy v hodnotě 500 Kč. A každoročně 
dostáváme selátko z  místní provozovny – děkujeme. 
Problém největší byla – zvěřina. Každým rokem kupu-
jeme tombolu – divočáka a letos nebylo možné sehnat 
- nebyl sníh a divočák splynul s přírodou. Pak nás na-
padlo koupit víkendový romantický pobyt a myslím, že 
to byla trefa, nápad se líbil.

- Jaké činnosti se věnují dívky taneční skupiny Zele-
né eso a případně ty, co tančí kankán, během roku? 

 Zelené eso jsou dívky převážně 8. až 9. třída naší ško-
ly a mám i dvě dívenky z V. Bílovic. Jsou to holky ši-
kovné a hlavně mají rady tanec a umí svůj volný čas 
využít užitečně. Dnes je jiná doba, buď sedí děti u po-
čítače nebo jen tak se pofl akují, ale moje holky vědí, 
co chtějí a taky se jim to v  budoucnu může hodit. 
Nejedna moje odchovankyně mně řekla: „Teto, učím 
spolužáky country a učitelka mě pověřila nacvičit na 

ples taneček.“ Potěší mě to, vím, že to zvládne už i 
sama.

 Kankánové holky mám tuto dobu většinou začáteč-
níky, každý jsme jednou začínali, ale nejkrásnější 
zprávu mě řekly moje bývalé tanečnice, některé život 
zavál daleko, ale srdcem jsou pořad tady a vím,že za-
čnou znova tančit. Tak se těšte na country bál příští 
rok .

- Slyšela jsem, že již potřetí  jsi oživila bál sólovým 
zpěvem z repertoáru slavné Edith Piaf, kdy si s tím-
to začala?

 Já v  mládí zpívala a vyhrávala soutěže, měla jsem i 
svoji kapelu v Bratislavě, ale tenkrát jsem s tím pře-
stala, poslechla jsem srdce, ne rozum. Já veřejně 
nezpívala 30 let, před 11 lety mě operovali hlasivky, 
bála jsem se, ale teď vím, že pravidelným hlasovým 
cvičením to zvládám.  A  úplně náhodně, před třemi 
lety jsem potřebovala vyplnit pár minut na převleče-
ní kostýmů a nic mně nenapadlo jen zkusit zpívat. 
Edith, je to můj idol.  Pak naučit se francouzsky, dři-
na a zas dřina, nakolik dle Edith se to nedalo naučit, 
ona polykala koncovky a já se nemohla dopracovat 
k pravé výslovnosti. Našla jsem si text a pak se to učila 
slůvko po slůvku foneticky vyslovovat, na štěstí jsem 
to našla na internetu. Chansons  : Non, je ne regrette 
rien, Milord a Padam padam padam, mám ve svém 
repertoáru a učím se další, nakolik tak krásné písnič-
ky nesměji nikdy zaniknout. Moc děkuji všem, kteří 
mě povzbudili, abych pokračovala. 

- Co plánujete do budoucna? 
 Jeeej, plánů mám, jestli zdraví a všechno kolem dovo-

lí pak nacvičit další 3 tanečky. Začaly jsme Mexico - 
v kankánu chceme nacvičit akční sestavu v moderním 
stylu a skupina Báječné ženské se opět rozjíždí. Jsme 
skupina super bab, měly jsme dlouhou pauzu, ale za-
čneme cvičit a kdo má zájem přidejte se k nám, nau-
číme se párové tance v řadách, v kruhu, Linea dance i 
mexické temperamentní. Tančíme pro radost a pohyb 
těla, přijďte, termín dám vyhlásit v místním rozhlase.

- A co v budoucnu ještě? 
 Mám velké plány, přijďte, uvidíte. V letních měsících 

plánuji seminář - country víkend, bude to taneční ví-
kend, kde se můžete zabavit i naučit, pozveme i jiné 
soubory. Přineste sebou hlavně dobrou náladu, budu 
se na vás těšit.

 Ještě bych chtěla poděkovat obci za povolení tancovat 
a nacvičovat a hlavně v podpoře v dobré věci. Všem 
přátelům za pomoc, dětem - tanečníkům za hezké 
společné pátky a taky děkuji rodičům za důvěru a 
víru v dobrou věc.

 Moje motto: Každý člověk může být úspěšný.., proto-
že každý může něčím sloužit, ke službě člověk nepo-
třebuje univerzitní titul, nemusí zvládat shodu pod-
mětu s přísudkem. Jediné, co opravdu potřebuje je 
laskavé srdce a opravdové přátelé.

M.L.
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Fašaňk
Krásné počasí letos zřejmě při-

spělo k  tomu, že se nás na již pátou 
fašaňkovou obchůzku sešlo oprav-
du hodně. Opět nechyběly tradiční 
masky jako medvěd, voják, doktor, 
slaměný muž, smrtka, cikánky, ale 
bylo i dost těch novodobějších, na-
příklad Viking, kuchaři, Nastěnka a 
Marfuša, vodník a nejvíce 
bylo klaunů. Překvapením 
byl řezník, který nikomu 
neřekl, že přijde a vlastní 
manželka a dcera ho vůbec 
nepoznala.

Chlapci ze Žižkovján-
ku přišli v  třaslavicích a 
kožíšcích s  beranicema, 
postupně je však odklá-
dali, protože bylo opravdu 
krásně teplo. Měli jsme 
obavu, že „medicína“ od 
doktora – svařák, rovněž 

nebude potřeba, ale nakonec přišel 
vhod. Průvod masek i přihlížejí-
cích se vydal ulicí Bílovskou ke sta-
rostovi Josefu Osičkovi pro udělení 
práva obchůzky a poté jsme poctili 
návštěvou stárkovské rodiny, Vče-
louchovu, Nestarcovu, Zabloudilovu 
a Michalicovu. Poslední zastavení 

bylo u penzionu Maděřič. Na všech 
zastávkách děti přednesly básničky, 
kluci zatancovali Podšable a všichni 
jsme si zatančili při muzice, ve které 
nechyběla basa, housle, klarinet, ale 
ani harmonika.

Na sóle před kulturním domem 
si na závěr zatančili fašaňkové tan-

ce a podšable i přihlížejí-
cí diváci. Pochování basy 
proběhlo za velkého nářku 
obecenstva, za doprovodu 
faráře a kostelníka. Všem, 
kteří připravili pro fašaň-
kový průvod občerstvení, 
které bylo vynikající, moc 
děkujeme. Rovněž velké 
díky všem maskám i hos-
tům, kteří se k nám přida-
li. Příště rádi uvítáme ještě 
více veřejnosti.

Ing. Miroslava Kvitová

Máme za sebou plesovou sezónu, 
jako každoročně se děti ze Žižkovján-
ku zúčastnily čtyř krojových plesů. 
První ples byl v  Bulharech, tam už 
jezdíme opravdu dlouho, ale letos po-
prvé byli král a královna plesu zvole-
ni z našeho souboru. Další ples byl u 
nás v Moravském Žižkově, kde je bez-
va atmosféra a i když bývá večer, děti 
mají plno energie a s chutí tančí mezi 
dospělou chasou. Třetím v pořadí byl 
dětský krojový ples ve Staré Břeclavi, 
kde zase děti zaujme mazurka i klo-

bouková a ostatní soutěže. Nebyli jsme 
v Bílovicích, protože měli termín ple-
su stejný s naším fašaňkem, ale místo 
toho byl kroužek pozván do Drnhol-
ce, kde naši tanečníci získali 1. cenu ve 
vrtěné, 2. a 3. místo ve verbuňku  a 2. 
a 3. místo v párových tancích.  Místní 
obyvatelé velice chválili i jak jsou děti 
nastrojené v krojích.

V  nejbližší době kroužek čeká 
pěvecká soutěž O malovaný tulipán 
Boženy Šebetovské, vystoupení na X. 
přehlídce souborů Podluží v Týnci, na 

Žižkovjánek
besedě se seniory a na Pohansku o ve-
likonoční neděli. Soutěž dětských ver-
bířů Hanáckého-Slovácka letos pořádá 
Žižkovjánek u nás v kulturním domě 
17. května v 15 hodin, tímto Vás srdeč-
ně zveme, přijďte se podívat a podpořit 
naše mladé verbíře.

Stále přijímáme nové členy soubo-
ru, tanečníky ale nyní i hudebníky do 
cimbálové muziky, pokud mají Vaše 
děti zájem, jsou vítány.

Za Žižkovjánek, 
ing. Miroslava Kvitová
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Výsadba aleje „Pod Vinohrady“ - II. etapa
V  prvním jarním týdnu byla do-

končena výsadba aleje starých a kra-
jových odrůd ovocných stromů podél 
polní cesty směřující z obce Moravský 
Žižkov směrem k vinohradům. Alej se 
táhne od rybníka až k lokalitě „U lípy“, 
kde se koná každoroční vinařská slav-
nost „zarážení hory“. 

Druhá etapa výsadby aleje proběh-
la ve dnech 17. – 18. března 2014. Od-
borný dohled nad výsadbou byl svěřen 
zahradnické fi rmě Petra Buzrly, ale do 
projektu se zapojila také místní Základ-
ní škola T. G. Masaryka nebo Sbor dob-
rovolných hasičů. Zvláštním hostem II. 
etapy výsadby byl Dětský rehabilitační 
stacionář Vlaštovka z Hodonína, jehož 
cílem je zkvalitnit životní podmín-
ky dětí s postižením. Děti z Vlaštovky 
převzaly patronát hned nad prvním 
vysazeným stromkem, druhý bude mít 
v symbolické péči rodina Fabičovicová 
ze Žižkova, jejichž syn Viktor do staci-
onáře dojíždí.

Žižkovští školáci na oplátku obdr-
želi jako dárek keramický strom, kte-
rý byl vyvěšen na chodbě školy. Škola 
se domluvila se stacionářem i na další 
spolupráci. Děti z  Vlaštovky přijedou 
na školní olympiádu, která proběhne 
v červnu, kde budou společně s místní-
mi žáky sportovat a hrát hry. 

Hlavním cílem celé akce ale bylo 
zapojení žáků místní školy do výsadby 
a následné péče o vysazené stromky. 
Školáci si proto mohli „svůj“ stromek 
nejen vlastnoručně zasadit, ale formou 
převzetí patronátu také přislíbili, že se 
o něj budou i nadále starat. Na podzim 

sadily stromky starší děti, tentokrát při-
šel na řadu první stupeň základní školy, 
jehož žáci se už od podzimu nemohli 
dočkat, kdy i oni budou vysazovat „své“ 
stromky. Těm nejmenším s  výsadbou 
pomohli žáci osmého a devátého roč-
níku.

Na podzim bylo v  první etapě vy-
sázeno celkem 56 stromů, převážně 
švestek a slivoní, v horní části aleje bylo 
poblíž lokality U lípy vysazeno pět os-
keruší a jedna mladá lipka, aby doží-
vající staré lípě pomalu vyrůstala „ná-
hradnice“. 

V rámci druhé etapy bylo vysázeno 
25 jabloní (odrůdy Průsvitné letní, Bo-
skopské červené, Gravštýnské, Matčino 
a James Grieve), deset hrušní (Willi-
amsova, Lucasova, Clappova, Bosco-
va lahvice) a sedm třešní (Rivan, Sam, 
Kaštánka, Hedelfi ngerská). Dalších 14 
stromků pro výsadbu dětem věnoval 
místní sadař a ovocnář, pan Josef Buzr-
la, za což mu patří velké poděkování. 
Ke křížku byla dosazena ještě jedna 
mladá lípa.

Stromky byly opatřeny kůly, cedul-
kami s  označením odrůdy a patrona 

stromu, dále pak ochranou proti okusu, 
byly pohnojeny a zasypány kůrou, aby 
byly chráněny před vymrznutím a pří-
lišným vysycháním půdy. Místní hasiči 
se opět postarali o vydatnou zálivku vy-
sazených stromků. Protože počasí nám 
tentokrát tak úplně nepřálo (nepršelo, 
ale foukal studený vítr) čaj na zahřání 
pro mladé sadaře zajistila paní Maděři-
čová a naléval jej sám pan starosta.

Aby alej vypadala ještě více k světu, 
byl proveden současně i zdravotní řez u 
stávajících starých třešní. Stromky jsou 
tak nyní vysázeny po obou stranách 
aleje, v  příštích čtrnácti dnech zbývá 
ještě vysadit v horní části aleje pět mo-
ruší, nad kterými převezmou patronát 
děti z místní Mateřské školy Sluníčko. 
Celkem tak bude v nové aleji vysázeno 
112 stromů.

Ještě jednou děkujeme všem, kdo se 
na výsadbě aleje podíleli, a přejme si, 
aby se všechny vysazené stromky ujaly 
a dlouhá léta nesly užitek.

Mgr. Jaroslav Čech
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Místní výstava vín, kterou pořádá místní vinařský 
spolek Žižkovští vinaři, se letos konala 22. března. Sešlo 
se tu celkem 712 vzorků vín, z toho 460 bílých, 200 čer-
vených, 47 růžových a 5 klaretů. Z tohoto počtu dodali 
místní vinaři 196 vzorků, vinaři z Velkých Bílovic dodali 
166 vzorků a z Prušánek 54 vzorků. 

Nejvíce vzorků u bílých odrůd se sešlo u Veltlínského 
zeleného s 56 vzorky, nejčastěji zastoupeným červeným 
vínem byla odrůda Zweigeltrebe s 38 vzorky. Vína byla 
hodnocena ve dvaceti komisích pod dohledem dvou od-
borných subkomisí. 

Šampionem výstavy se stalo v  kategorii bílých vín 
Chardonnay, pozdní sběr 2013 z Vinařství Maláník-
-Osička z Mikulčic. Nejlépe hodnoceným červeným ví-
nem se stal Cabernet Sauvignon,  2011 z vinařství Sing 

Místní výstava vín 2014
Wine z Velkých Bílovic a nejlepší kolekcí vín za čtyři a 
více vzorků se letos prezentoval Vladimír Tetur z Velkých 
Bílovic. Cenu starosty Moravského Žižkova pro nejlépe 
hodnocené víno místního vinaře získal František Koneč-
ný,  č. 483 za odrůdu Cabernet Morávia. Už podruhé byl 
vyhlášen i šampion v kategorii růžových vín – ocenění 
si odneslo Rodinné vinařství Sedlák z Velkých Bílovic za 
Zweigeltrebe Rosé, pozdní sběr 2013.

Celkem bylo rozdáno 237 diplomů za vzorky vín, 
které při hodnocení obdržely 83 bodů a více. Ochut-
návku účastníkům koštu zpříjemňovala cimbálová mu-
zika Guráš s  primášem Janem Omastou, výstavu do-
provázela též tradiční tombola a výstava vinohradnické 
techniky. 

JČ

Nejlépe hodnocené vzorky jednotlivých odrůd
odrůda vinař obec č. p. přívl. Roč. body
Ryzlink Vlašský Snopek Libor Hlohovec 486 PS 2013 89
Veltlínské Zelené Mádl Stanislav Velké Bílovice 1252 PS 2013 89
Veltlínské Zelené Novotný Roman Prostějov 81 21,5 2013 86
Müller Th urgau Vinařství U sv. Martina Velké Bílovice 1443 2013 89
Neuburské Fabičovic Michal Moravský Žižkov 498 PS 2013 90
Ryzlink Rýnský Vyhňák Igor Velké Bílovice 1101 PS 2013 93
Rulandské Bílé Očenášek Milan Moravský Žižkov 359 PS 2013 90
Chardonnay Vinařství Maláník-Osička Mikulčice 261 PS 2013 CH
Rulandské Šedé Spěvák Ladislav Velké Bílovice 400 PS 2013 88
Sauvignon Mikulica Pavel Mikulčice 434 PS 2013 93
Tramín Červený Vinařství Vinovit Velké Bílovice 45 2013 87
Děvín Vinařství Vinovit Velké Bílovice 45 2013 88
Pálava Florus Jaroslav Břeclav 63 PS 2013 91
Hibernal Očenášek Milan Moravský Žižkov 359 PS 2013 89
Aurelius Zapletal Tibor Velké Bílovice 1380 VzH 2013 91
Irsay Oliver Tetur Vladimír Velké Bílovice 1277 kab. 2013 90
Sylvánské zelené Rodinné vinařství Košut Prušánky 178 PS 2013 88
CS rosé Kachyňa Karel Velké Bílovice 993 2013 88
AN rosé Kobzík František Týnec 168 PS 2013 90
FR rosé Vinařství Zapletal Václav Velké Bílovice 865 2013 87
ZW rosé Rodinné vinařství Sedlák Velké Bílovice 14 PS 2013 CH
Blauburger Trávníček Miloš Přítluky 183 2013 85
Modrý Portugal Příborský Miroslav Moravský Žižkov 257 2013 88
Svatovavřinecké Michalica Miroslav Moravský Žižkov 442 2013 88
Frankovka Vinařství Beneš Hrušky VzH 2012 88
Zweigeltrebe Habánské sklepy Velké Bílovice PS 2011 90
André Šlechtitelská stanice vinařská Velké Pavlovice 565 PS 2013 87
Cabernet Morávia Konečný František Moravský Žižkov 483 2012 92
Cabernet 
Sauvignon

Sing Wine Velké Bílovice 1365 2011 CH

Rulandské Modré Vinařství Marek Pšovský Prušánky 11 VzH 2012 84
Dornfelder Kachyňa Karel Velké Bílovice 993 2013 88
Nitra Osička Tomáš Moravský Žižkov 88 VzH 2012 85
Merlot Polách Petr Velké Bílovice 1425 VzH 2012 88



strana 9Číslo 1/2014

Žižkovský zpravodaj

Po Novém roce jsme se starali 
s  dětmi o zvířátka, krmili jsme sý-
korky a vrabce, zajícům jsme na 
pole zanesli řepu a jablíčka. Na po-
žádání paní Maděřičové děti ma-
lovaly obrázky a vyráběly zvířata a 
ryby k  výzdobě restaurace na rybí 
a zvěřinové speciality. V  letošním 
školním roce máme v  naší ma-

Mateřská škola 
Sluníčko

Z kroniky mateřské školy

teřské škole 25 předškolních dětí, 
které jsme připravovali na zápis do 
základní školy. K  posouzení školní 
zralosti jsme si přizvali paní psy-
choložku z  Pedagogicko psycholo-
gické poradny v  Břeclavi, která u 
nás prováděla psychologické vyšet-
ření dětí, jejichž rodiče projevili o 
toto vyšetření zájem. Na toto téma 
byla také naplánována přednáška, 
která byla zrušena, protože se ne-
dostavil ani jeden z rodičů. Některé 
děti si připravily básničky, kterými 

na obecním úřadě přivítaly nové 
občánky naší obce. Navštívily nás 
také děti I. třídy základní školy, se 
kterými jsme si společně zavzpo-
mínali na mateřskou školu a děti se 
nám pochlubily svými školními vý-
sledky. V březnu jsme u nás přivítali 
kouzelníka Aleše, přijel k nám pan 
fotograf. Na měsíc duben nacvičuje-
me pásmo básniček, písní a tanečků 
na besedu pro důchodce.

Bc. Barbora Tomanová, 
učitelka MŠ 

Vážení čtenáři,
n aše mateřská škola oslaví v letošním roce 50. výročí 

otevření. Z tohoto důvodu bych Vás chtěla postupně se-
známit se zajímavými historickými skutečnostmi, které 
jsou zaznamenány v naší školní kronice.

1963 – 1964 byla mateřská škola v  budově nynější 
základní školy

Během prázdnin 1963 – 1964 se mateřská škola pře-
stěhovala do jiné místnosti. V suterénu nebylo možno za 
žádných okolností dále učit. Zdivo vlhké, všude studeno, 
nevlídně. Pro děti předškolního věku to bylo nanejvýš 

nevhodné prostředí. Soudruh ředitel Houžva nám tedy 
uvolnil jednu třídu v přízemí. Stály jsme však před úkolem 
vybrat ze všech dosud docházejících dětí ty, které na ško-
le zůstanou. Rozhodla o tom Školská komise při místním 
národním výboru. Mateřskou školu navštěvovaly pouze 
děti zaměstnaných matek. Bylo jich zapsáno 33. Průměr-
ně docházelo 23 dětí ve věku od 3 do 6 let. Během celého 
školního roku jsme s dětmi i rodiči sledovali stavbu ma-
teřské školy. Bylo slíbeno dokončení v březnu, nejpozději 
v dubnu. Zatím jsme se tedy museli spokojit s tím, co bylo. 

Ze školní kroniky, Veselá Zdeňka, ředitelka MŠ
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Zprávy ze školy
Měsíc leden byl ve znamení opa-

kování, písemných prací, zkoušení. 
Žáci zúročili své znalosti. Některým 
se podařilo „zabodovat“ kladně, ji-
ným záporně.  Školu navštívila pra-
covnice Pedagogicko - psychologic-
ké poradny v  Břeclavi a v  několika 
blocích seznámila žáky s  nástraha-
mi, které na ně v životě čekají. V sou-
časné době toho není zrovna málo, 
což si určitě všichni rodiče uvědo-
mujeme. Proto jsme se také s  Mgr. 
H.  Adamusovou dohodli, že i pro 
rodiče udělá krátkou přednášku na 
toto téma, která proběhne před tříd-
ními schůzkami 16. 4. 2014. Na led-
nových třídních schůzkách jsme vás 
informovali o výsledcích dotazníku 
Klima třídy, který vyhodnotila Mgr. 
Martina Kristová.  

Celkové pořadí atmosféry 
ve třídách v naší škole, výsledky:
1. místo – zábava – 95 %
2. místo – kamarádství – 83 %
3. místo – bezpečí – 72 % (72,17 %)
4. místo – pohoda – 72 % (71,67 %)

Děti se mohly tento měsíc zúčast-
nit různých soutěží. Na stránky školy 
se nám podařilo přidat i nové zálož-
ky, z nichž by vás asi nejvíce mohlo 
zajímat to, že si můžete prohlédnout 
i videa.  Ing. J.  Maděřič  poskytl svá 
videa z  vánoční akce školy, za což 
mu patří náš dík. Dále bych rád po-
děkoval Mgr. Ireně Homolové za or-
ganizaci tradiční Tříkrálové sbírky, 
která letos měla rekordní výsledek. 
Celkem se vysbíralo 21 958,-Kč.  Dík 
patří vám všem.

Pololetí jsme ukončili slavnost-

ním vysíláním školního rozhlasu, 
předáním vysvědčení a vystoupením 
kouzelníka ve ŠD. 

Únor byl ve znamení přípravy 
na velmi důležitou součást školního 
roku – zápis budoucích prvňáčků. 
Opět se celé akce ujaly paní učitel-
ky z  1. stupně a připravily pro děti 
krásné odpoledne, kde byly hravou 
formou zkoumány předpoklady dětí 
pro vstup do první třídy. Celý zápis 
byl motivován pohádkou O pejskovi 
a kočičce. Věřím, že jak děti, tak i ro-
diče ocenili práci, kterou si vyučující 
daly s přípravou celé akce. Letos bylo 
dětí opravdu hodně a zapsáno bylo 
celkem 26 nových žáčků. Do květ-
na pak ještě mohou rodiče požádat 
o odklad. Uvidíme, kolik prvňáčků 
v září usedne do školních lavic. Ur-
čitě se bude jednat o třídu velmi po-
četnou, z čehož máme velkou radost.

Další vydařenou akcí byla taneč-
ní párty, kterou uspořádal žákovský 
senát spolu s  výchovnou poradkyní 
školy. Odměnou pro žáky 9. ročníku 
byla možnost přespání ve škole. Této 
možnosti také využili. 

Výsledek turnaje v halové kopané 
ovlivnila nemocnost našich fotbalis-
tů. Velkou pochvalu si ovšem zaslou-
ží ti, kteří se turnaje zúčastnili a bili 
se jako lvi. Ostudu naší škole určitě 
neudělali.  

Snažíme se získat pro školu  fi -
nance i z jiných zdrojů, grantů. Proto 
jsme se také přihlásili zatím do dvou 
programů – Na zelenou , Učebna fy-
ziky ( ČEZ, RWE). Nyní čekáme, zda 
budou naše projekty vybrány. 

Do školy byl zakoupen po mno-
ha letech nový elektronický zvonek, 

jelikož ten starý již přestal fungovat 
a nebyl téměř slyšet. Nyní již žádný 
žák nemůže říci : „ Já neslyšel, že zvo-
nilo“. 

V  březnu se žáci zúčastnili zají-
mavého programu, který pořádalo 
Planetárium v Brně. 1. stupeň se na 
z vycházce s  myslivcem dozvěděl 
mnoho zajímavého o zvířatech v 
okolí naší obce. Zde patří velký dík 
panu Ing. Valáškovi, který věnoval 
svůj čas našim dětem. 

1. stupeň také navštívil předsta-
vení divadla Radost v Brně, které se 
dětem moc líbilo. 

Velký úspěch jsme zaznamenali 
v okresní soutěži ve šplhu v Břeclavi, 
kde naše žákyně L. Uhlíková obsadi-
la krásné 3. místo a porazila tak zá-
stupce velkých škol, jako je třeba ZŠ 
Slovácká z Břeclavi.

Také bych rád poděkoval všem 
rodičům za to, že pomáhají dětem 
sbírat papír. Druhý sběr školy, který 
se v březnu uskutečnil, měl opět re-
kordní výnos. Celkem se vysbíralo 
2  600 kg. Máme z  toho velkou ra-
dost, jelikož ze získaných fi nančních 
prostředků můžeme žákům zakoupit 
ocenění například na konci školního 
roku, ale také naučíme děti šetřit pa-
pírem. 

17. 3. 2014 proběhla 2. etapa vý-
sadby stromů v Moravském Žižkově. 
Podrobná tisková zpráva je v  tomto 
zpravodaji. Akce se setkala s velkým 
ohlasem jak žáků, tak i některých 
rodičů. Podařilo se nám navázat 
spolupráci se stacionářem Vlaštov-
ka z Hodonína. Chtěli bychom tuto 
spolupráci nadále rozvíjet a ukázat 
dětem, že jsou mezi námi i děti, které 

Jak jsme krmili zvířátka
Jeli jsme na pole vyhazovat řepu, která nám zbyla 

z čertů dělaných na Mikuláša. Když nám zostála, tak 
jsme ju dali pro zvířátka. Vzali jsme si káru od paní 
kuchařek, naložili a jeli. Já a Vašek a Matyášek jsme 
řídili první. Potom i ostatní. Řepu jsme vzali a dali na 
pole pod strom. Byla moc velká a obrovská. Zajíci bu-
dou rádi.  Já jsem viděl v Josefově na poli řepy ožrané. 

Všechny byly ožrané, já jsem je počítal a jedna byla 
úplně snězená. Potom jsme jeli do školky – vezli jsme 
se v káře. To byla zábava. Museli jsme pohnout, pro-
tože paní kuchařky potřebovaly tů káru na obědy do 
škole.

V yprávění Lukáška Konečného 
zaznamenala Veselá Zdeňka 
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nemají stejné podmínky k životu jak 
oni. Chtěli bychom žáky učit vzájem-
né toleranci. 

Další projekt, který nyní probíhá 
ve škole, se týká historie naší obce 
a vzniku nové knihy o Moravském 
Žižkově. Žáci měli za úkol poprosit 
své babičky, dědečky, pradědečky, 
prababičky, prohlédnout si společně 
s  nimi stará alba a vybrat nejzají-
mavější fotky Moravského Žižkova. 
Z  těch pak společně s  pedagogic-
kým sborem vybereme ty nejlepší a 
vytvoříme nástěnku, kde si budou 

moci prohlédnout Moravský Žižkov 
tak, jak vypadal kdysi.

Žákovský senát měl za úkol za-
myslet se nad tím, co by chtěli vylep-
šit ve školní jídelně, vybrat ta jídla, 
která jim chutnají, nebo která by rádi 
ochutnali. Tímto bych rád poděko-
val kuchařkám mateřské školy a paní 
ředitelce, protože nám připravily 
opravdu pestrý jídelníček, který byl 
vytvořen na základě přání žáků. Ne-
chyběl ani smažený žralok, brambo-
ráky či výborné lívance se šlehačkou. 
Je ovšem škoda, že polévky, které 

jsou opravdu moc dobré, mnohdy 
žáci vůbec neochutnají a vracejí. 

Blíže se můžete o škole a akcích 
školy dozvědět z webových stránek. 

Letošní jaro je opravdu krásné. 
Nás čekají v měsíci květnu i červnu 
tři velké akce a to –  Akademie ško-
ly ke dni matek, která bude spojena 
s přehlídkou historických krojů, dále 
škola v přírodě a slavnostní pasování 
deváťáků. Věříme, že se nám akce vy-
daří. Na setkání s vámi se těší všichni 
pracovníci školy.

Mgr. Miloslav Sova, ředitel školy

Projekt „Naše škola“
Projekt Naše škola je zaměřen na to, aby žáci získali ke 

své škole bližší vztah, aby si sami zkusili zvolit, vytvořit 
symboly školy. V letošním školním roce to bude soutěž o 
logo školy, v dalších letech potom soutěž o vlajku školy a 
hymnu školy. V rámci tohoto projektu 
byl také vytvořen i žákovský senát, kte-
rý již úspěšně pracuje. 

V měsíci dubnu proběhlo hlasování 
o logo školy. Poprosil jsem naši býva-
lou žákyni Terezu Dolákovou, která 
nyní studuje střední pedagogickou 
školu a je velmi výtvarně nadaná, aby 
nám vytvořila možné náměty na logo 
školy. Logo školy je vlastně znak, kte-
rý budeme používat jak na tiskopisech 
školy, tak bude vytvořen znak, který 
vyvěsíme na budovu školy. A jak hlaso-
vání vypadalo? Na nástěnce u vchodu 
na 1. stupeň byly umístěny 4 varianty 

loga školy. Na každém obrázku bylo číslo. Třídní učitelé 
obdrželi pro své žáky lístky, které byly označeny razítkem 
školy. Každý žák i zaměstnanec školy dostal jeden lístek, 
na který napsal číslo toho obrázku, který se jim líbil nejví-
ce a vhodil jej do schránky důvěry pod nástěnkou. Hlaso-
vání bylo anonymní. 

Všechny čtyři návrhy byly 
opravdu velmi povedené. Nejvíce 
se však strhl boj mezi dvěma a to 
návrhem  č. 2  a návrhem  č. 3.  Po 
sečtení hlasů nakonec zvítězil návrh 
č. 3.  Toto vtipné logo se symboly T. 
G. Masaryka dokázalo, že žákům 
nechybí vtip a vkus.

Celá soutěž zpestřila výuku, žáci 
již od 1. ročníku volili, dávali svůj 
hlas, naučili se sami rozhodovat.

Závěrem bych rád poděkoval 
hlavně T. Dolákové, která nám krás-
ná loga vytvořila.

Mgr. Miloslav Sova, ředitel školy
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Přeji všem příjemné jaro, které k nám letos přichází 
nezvykle brzy. Už tradiční Maškarní ples (v  sobotu 22. 
února) proběhl za nezvykle příjemného teplého počasí. 
Velmi nás všechny těší velká účast návštěvníků a také stá-
le se zvyšující počet masek. Letos si s přípravou kostýmu 
dalo práci více než 50 lidí. Nejvíce obdivu a tedy první 
místo získala skupina českých reprezentantů na Zimních 
olympijských hrách. Ke skvělé zábavě, která končila opět 
až v nedělních ranních hodinách, přispělo velmi fl exibil-
ní hudební trio ESSO-MUSIC. Chci touto cestou podě-
kovat všem, jenž se na přípravě a podpoře akce podíleli, 
ať již investovali svůj volný čas, či příspěvek do tomboly.

Než se začnu věnovat době budoucí, chci se zmínit o 
průběhu zimní fotbalové, tedy halové části žáků. Mladší 
i starší žáci se zapojili do druhého ročníku Halové ligy 
OFS Břeclav. Pro osvětlení něco z pravidel. Halová liga se 
skládá ze šesti kvalifi kačních turnajů. Každého turnaje se 
účastní 8 mužstev, hraje se ve dvou skupinách po čtyřech 
systémem každý s  každým. Poté mezi skupinami vždy 
mužstva umístěná na 1., 2., 3., a 4. místech. Dle umís-
tění v turnaji jsou každému mužstvu přiděleny body do 
tabulky od prvního místa – 8 bodů až po osmé místo – 1 
bod. Na základě této kvalifi kační části se do fi nálového 
turnaje kvalifi kují 4 mužstva s nejvyšším počtem bodů. 
Zde se hraje systémem každý s každým. Vede se tabulka 
střelců.

Výsledky celkového pořadí vidíte níže, jen pro ilustra-
ci kurzívou tučně jsou označena mužstva hrající soutěže 
Jihomoravského fotbalového svazu, popřípadě ještě vyš-
ší. Naši hráči dokázali plně konkurovat i těmto týmům. 
V  případě mladších žáků je to o to cennější, neboť se 
zúčastnili jen čtyř kvalifi kačních turnajů na místo šesti, 
tedy jejich výchozí pozice byla znezvýhodněna. Děkuji 

všem dětem (hráčům) za výborné výkony a skvělou re-
prezentaci Moravského Žižkova.  

Výsledky HL OFS Břeclav 2013/2014 - mladší žáci 
1. Sokol Tvrdonice / 2. MSK Břeclav / 3. TJ Moravský 

Žižkov / 4. Slavoj Velké Pavlovice / 5. Velké Bílovice / 6. 
Sokol Hrušky / 7. Sokol Novosedly / 8. Sokol Ivaň / 

9. SK Rakvice / --- nejlepší střelec - Vojtěch Borýsek 
(MSK Břeclav)

Výsledky HL OFS Břeclav 2013/2014 - starší žáci 
1. Sokol Tvrdonice / 2. FC Pálava Mikulov / 3. Sokol 

CH. N. Ves / 4. TJ Moravský Žižkov / 5. Sokol Novosedly 
/ 6. Slavoj Velké Pavlovice / 7. FC Hustopeče / 8. Sokol 
Velké Němčice / 9. SK Rakvice / 10. Sokol Hlohovec / 11. 
Velké Bílovice

-- nejlepší střelec - David Gabčo  (Sokol Tvrdonice)

Neopomenu zmínit ještě jednu významnou událost - 
Anketu Fotbalista roku OFS Břeclav, kterou každoročně 
vyhlašuje OFS Břeclav a jsou v ní oceňovány osobnosti 
fotbalu, od kategorie mládeže, přes dospělé, funkcioná-
ře, trenéry až po významné osobnosti. Vyhlášení ankety 
probíhá na gala večeru v nádherných prostorách divadla 
v Boleradicích za účasti všech oceněných, starostů obcí, 
zástupců fotbalových svazů a klubů v rámci Jihomorav-
ského kraje. V letošní anketě byl oceněn za dlouholetou 
práci v kategorii funkcionářů pan Josef Peška. Přijal dá-
rek od předsedy OFS Břeclav Františka Stejskala a sta-
rosty Moravského Žižkova Josefa Osičky.  Připojujeme 
se ke gratulaci.

Tak, jako již vloni, se v roce 2014 budeme věnovat po-
řádání výhradně sportovních akcí. Upouštíme již natr-
valo od různých večírků a zábav, hlavně z důvodu velmi 

Anketa - Fotbal roku OFS BřeclavAnketa - Fotbal roku OFS Břeclav Anketa - Fotbal roku OFS BřeclavAnketa - Fotbal roku OFS Břeclav
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náročné přípravy a následně nízké odezvy u veřejnosti. 
Prostor v této oblasti ponecháme organizacím, které mají 
na toto vhodnější infrastrukturu. V době (před šesti lety), 
kdy jsme s pořádáním začínali, byla nabídka v obci velmi 
omezena. Od té doby vzniklo několik nových podnika-
telských subjektů, pro které je pořádání těchto podniků 
přirozené. A také nevidím důvod, proč vnášet vyšší kon-
kurenci na tak malém trhu. Výjimku tvoří jen Maškarní 
ples a Letní kino a případné privátní oslavy. Nově dochá-
zí také ke spojení Sportovního dne a Dětského dne.

Pokud se tady zaměříme na harmonogram akcí, tak 
k  pravidelným nedělním fotbalovým utkáním, ve kte-
rých se budou doma střídat muži v jednu neděli a mladší 
žáci a dorost v  neděli další, se připojí SPORTOVNÍ A 
DĚTSKÝ DEN - odpoledne plné her, soutěží a zábavy 
nejen pro děti, zažijeme v sobotu 31. května. 

ŠKOLNÍ OLYMPIÁDA  Základní školy T. G. Masa-
ryka  Moravský Žižkov  se uskuteční v pátek 30. května. 

V neděli 22. června Vás zveme na FOTBALOVÝ 
TURNAJ OFS BŘECLAV DOROSTU. Brány již šes-
tého ročníku LETNÍHO KINA NA HŘIŠTI se otevřou 
ve čtvrtek 26. června a uzavřou v neděli 29. června. 
K úpravě počtu promítacích dnů ze sedmi na čtyři do-
chází vzhledem k přechodu na čistě digitální technologii 
produkce. A také ještě nejsou dostatečně známy pod-
mínky distribuce fi lmů.

Letní lahůdkou pro sportovní fanoušky bude opět 
MEMORIÁL FRANTIŠKA HARAŠTY - turnaj doros-
tenců kategorie U15. Na Moravský Žižkov a Rakvice 
budou ve středu 23. a ve čtvrtek 24. července upřeny zra-
ky domácích i zahraničních příznivců mládežnického 
fotbalu. V průběhu těchto dvou dnů můžeme sledovat 
šest utkání ve skupině a dvě o umístění mezi skupinami. 
(Mezi pravidelné účastníky turnaje patří: Reprezentace 
ČR U-15 (Čechy), Reprezentace

ČR U-15 (Morava), 1. FC Slovácko, FC Hradec Krá-
lové, FC Zbrojovka Brno, FC Baník 
Ostrava, SK Slavia Praha, Viktoria 
Plzeň, Sigma Olomouc). Řada hráčů 
v  těchto týmech má již profesionál-
ní fotbalovou smlouvu. Máme tedy 
možnost vidět největší patnáctileté a  
šestnáctileté talenty českého fotbalu. 
Tento prestižní podnik je řazen mezi 
nejvyšší prioritu Fotbalové asociace 
ČR. Tímto Vás všechny srdečně zvu.

V jednání jsou ještě dvě velké akce 
a to, na květen první ročník mezio-
kresního turnaje výběru hráčů roč-
níku narození 2003 za účasti všech 
(sedmi) Okresních fotbalových svazů 
Jihomoravského kraje, a také základ-
ní kolo meziokresní soutěže mlad-
ších žáků,  za účasti reprezentací OFS 
Břeclav, OFS Hodonín a MěFS Brno 
v zářijovém termínu.

Fotbalovým fanouškům připomínám ještě jednou, že 
fotbalové jaro na domácím stadionu začíná v  neděli 6. 
dubna utkáním mužů se soupeřem z Přítluk.

Na základě účinnosti nových norem a předpisů, které 
vstoupily v platnost od 1. ledna 2014 dochází k některým 
a zásadním změnám jak v  Pravidlech fotbalu, Herním 
řádu fotbalu a také v Disciplinárním řádu. V návaznosti 
na výše uvedené dochází také ke změnám v posuzování 
některých situací rozhodčími, vstupují v  platnost nová 
ustanovení pro pořadatelskou službu a další neměnné 
skutečnosti. 

Rád bych v této souvislosti doporučil všem, kteří rádi 
a nevybíravě častují z  pozic diváků rozhodčí, hráče a 
případně celé své okolí, aby se s těmito řády pečlivě se-
známily než začnou „chytračit“ na stadionech po celém 
okrese. Také aby se seznámily s návštěvními řády a řády 
pořadatelských služeb na jednotlivých sportovištích, 
než na ně vkročí. Žádám také všechny, aby fandili v du-
chu fair play, sprosté a vulgární výrazy si nechali doma. 
Nedělali pod sebou „svinčík“ z odpadků a ctili pravidla 
slušného chování. A to nejen na domácím působišti, ale 
také pokud opustí katastr naší obce. Pokud by to někomu 
činilo problém, tak raději zůstaňte prosím doma, bude to 
tak pro všechny příjemnější. Sportovní areál a akce jsou 
určeny pro lidi, co se chtějí bavit, užít si a příjemně strá-
vit volný čas. Není nikterak příjemné vysvětlovat dětem, 
proč se daný jedinec chová jako vulgární čuně. Nový 
disciplinární řád je v řadě přestupků nekompromisní a 
postihy pro jednotlivce a kluby jsou v mnoha případech 
značné. Předem děkuji za pochopení.

Sportovní areál bude pro veřejnost otevřen začátkem 
dubna, navzdory tomu, že nás příjemné jarní počasí 
v posledních dnech táhne ven. Po dlouhé zimě je třeba 
uklidit, provést servisní práce na zařízení jednotlivých 
sportovišť tak, aby byla zaručena nejen perfektní funkč-
nost, ale i nezbytná bezpečnost. Také kurt bude milov-

Halová liga OFS Břeclav 2013-2014 - starší žáciHalová liga OFS Břeclav 2013-2014 - starší žáci
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Jsou mezi námi
Často se z  rádia nebo z  televize 

dovídám o akci Daruj krev. Vždy 
obdivuji, kolik lidí přijde na odběrná 
místa darovat bezplatně krev. Pro mě 
jsou to naprostí hrdinové, protože já, 
když vidím injekční stříkačku, tak se 
sunu k zemi. A proto, když jsem se 
dozvěděla, že jeden náš spoluobčan 
chodí darovat krev čtyřikrát do roka 
už 29 let, tak jsem si řekla: „O tom 
musím napsat.“ Je to pan Zdeněk 
Konečný, Břeclavská ulice 247. 

Pan Konečný chodí darovat krev 

od roku 1985 a má za sebou už 109 
odběrů. Z  toho 82 bezplatných a 27 
placených. To je, jak říká, takzvaná 
„čerstvá krev“. K těmto odběrům jez-
dí do Brna, když jeho krev naléhavě 
potřebuje.  Jeho prvním oceněním, 
které dostal, je bronzová Jánského 
plaketa. Tu dostávají dárci za deset 
bezplatných odběrů. Dalším oceně-
ním je stříbrná za dvacet odběrů a zla-
tá dokonce za 40 odběrů. V loňském 
roce dosáhl nejvyššího ocenění.  Je to 
Červený kříž, který převezme z  ru-

kou jihomoravského hejtmana pana 
Haška v  Brně. Pan Konečný skrom-
ně říká, že i když má ruce rozpíchané 
jak „feťák“ , bude, pokud mu to zdraví 
dovolí, chodit darovat krev i nadále. 
Mnozí z  nás už krev dostali buď při 
operacích, nebo úrazech. Možná to 
byla právě krev pana Konečného, kte-
rá nám nebo někomu blízkému za-
chránila život. Za to mu patří obrov-
ský dík a přání hodně a hodně zdraví 
k příštím odběrům. 

V.V.

níkům tenisu k dispozici opět od dubna. Můžete v klidu 
doladit výplety a formu. Budeme Vás o všem informovat.

Připojím ještě informace, týkající se volno časového 
projektu NAUČ SE A VYTVOŘ, tento běží ve spolupráci 
TJ Moravský Žižkov a Základní školy TGM. Je to Školní 
klub, který navštěvuje 22 dětí převážně nižšího stupně. 
Děti se zde učí práci s materiály různého druhu a roz-
voji kreativity. Podílí se na výzdobě školy a seznamují se 
zajímavými technikami a postupy. Zde je část pracovní  
náplně: Šití – jehelníček sněhulák / Kreslení a drátování 
– windowcolor – barvy na sklo / Květináč s kaktusem 
z kelímků a úpletu / Nástěnka – ryby v síti / Lapače snů / 
Zajíc – noviny a tapetové lepidlo 

Některými výrobky jsou začleněny do tradiční vánoč-
ní výstavy pořádané základní školou.

Jen pro zajímavost a také pro milovníky statistik při-
pojím pár čísel. Aktivně využívá programů naší organi-
zace na 80 dětí od věku 3 až po 18 let a asi 50 dospělých. 
Sportovním areálem prošlo v rámci sportovních a kul-
turních akcí v minulém roce více jak 3000 návštěvníků.  
Více jak 500 (přespolních) registrovaných sportovců se 
podílelo na sportovcích akcích.

Zájemci o klubové FANS doplňky kontaktujte pro-
sím Michala Přikryla. Připravujeme novou objednávku. 
Vše aktuální najdete na facebooku klubu www.facebook.
com/tjmoravskyzizkov

popřípadě na webu - www.tjmoravskyzizkov.cz

KALENDÁŘ akcí ve sportovním areálu
  6. dubna (neděle) – zahájení fotbalové sezóny
31. května (sobota) – SPORTOVNÍ A Dětský den
30. května (pátek) –  ŠKOLNÍ OLYMPIÁDA
22. června (neděle) – TURNAJ OFS BŘECLAV 
    – DOROSTU
26. až 29. června (čtvrtek až neděle) - Letní kino 
     na hřišti 
23. a 24. července (středa a čtvrtek) -  MEMORIÁL 
     FRANTIŠKA 
     HARAŠTY
*v jednání další akce

Hezké sportovní jaro Vám přeje
Vladimír Veverka, jednatel TJMŽ

Halová liga OFS Břeclav 2013-2014 - mladší žáciHalová liga OFS Břeclav 2013-2014 - mladší žáci
Halová liga OFS Břeclav 2013-2014Halová liga OFS Břeclav 2013-2014
TJ Moravský Žižkov mladší žáci - 3. místoTJ Moravský Žižkov mladší žáci - 3. místo
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Fotogalerie

Výsadba nové aleje

Fašank 2014

Country bál Okresní soutěž ve šplhu

Výstava vín 2014


